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Eurovoľ by 2024Eurovoľ by 2024Enviroaktivity v základnej š koleEnviroaktivity v základnej š kole
V sobotu 8. júna sa na Slovensku uskutočnili voľby do 
Európskeho parlamentu. O tieto voľby v histórii 
Slovenska nebol výrazný záujem – doteraz najvyššiu 
účasť zaznamenali voľby v roku 2019, keď prišlo v nich 
voliť 22,74 % Slovákov, tento rok bola účasť doslova 
rekordná a dosiahla 34,38 percenta. Volebné miestnosti 
boli otvorené od 7. do 22. hodiny a v Leopoldove sa 
volilo v štyroch okrskoch (vrátane ÚVTOS a ÚVV). Na 
voľbe 15 reprezentantov zo SR v Európskom parlamente 
sa zúčastnilo aj 39,54 percenta oprávnených voličov 
v našom meste.
Po sčítaní hlasov bola volebná štatistika v našom meste 
iná ako v celoslovenskom priemere – kým 
v celoslovenskom priemere najviac hlasov získalo 
Progresívne Slovensko, v Leopoldove to bol Smer – SD. 
Podrobnejšie percentuálne porovnanie volebných 
výsledkov politických strán v našom meste a na 
Slovensku uvádzame nižšie.

Leopoldov / SR (%)
volebná účasť 39,54 / 34,38
SMER-SD 31,2 / 24,76
Progresívne Slovensko 25,59 / 
27,81
Republika 14,53 / 12,53
KDH 7,18 / 7,14
HLAS-SD 6,55 / 7,18
Demokrati 5,13 / 4,68
Sloboda a solidarita 3,55 / 4,92
SNS 2,21 / 1,9
Zdravý rozum 1,26 / 0,93
Slovensko – Za ľudí 0,94 / 1,98
KÚ 0,71 / 0,63
ĽSNS 0,47 / 0,48

Ďalších šesť politických strán získalo v našom meste pod 0,2 percenta hlasov a v prehľade 
ich preto neuvádzame.

(jh)

Mesiac apríl patrí na našej škole už tradične environmentálnym aktivitám, keďže ide o 
mesiac environmentálneho povedomia. Začiatkom mesiaca sme pre našich žiakov 
pripravili ukážky práce kynológov a prehliadku papagájov z Arakova, čím sme budovali 
u žiakov pozitívny vzťah k prírode a záujem o starostlivosť o zvieratá. 
Žiaci 7. až 9. ročníka sa zúčastnili na prednáške p. Wagingerovej z únie miest a obcí, ktorá 
v spolupráci s Ekocharitou rozbehla komplexný vzdelávací projekt o udržateľnej móde a 
textilnom odpade. Súčasťou prednášky bol krátky edukačný film O čom si šepkajú šaty. Vo 
filme účinkujú herci (Juraj Kemka, Lucia Hurajová), módny návrhár Boris Hanečka, raper 
Kali, hudobný producent Peter Pann aj pani prezidentka Zuzana Čaputová. Po filme 
nasledovala diskusia na tému Udržateľná móda.
Žiakov 5. a 6. ročníka zaujala prednáška organizácie Seeds na tému India, z každého rožka 
troška. Žiaci mali možnosť ochutnať indické korenie, obliecť si tradičné sárí, dozvedeli sa 
veľa nových informácií o kultúre, náboženstvách a tradíciách v tejto krajine. Lektorka 
žiakov zaujala pútavým rozprávaním s praktickými ukážkami a prezentáciou obohatenou 
vlastnými fotografiami a zážitkami z Indie. Žiaci sa dozvedeli aj to, ako ľudská činnosť 
negatívne ovplyvňuje životné prostredie a ako by sme sa mali správať, aby sme našej 
planéte pomohli.
Na hodinách výtvarnej výchovy, techniky a na krúžku Film a fotografia pripravili žiaci 
výtvarné a fotografické práce na výstavu, ktorú organizovalo mesto Leopoldov. Téma 
výstavy bola Zem je to, čo máme všetci spoločné.
Okrem teoretických prednášok sme sa venovali pomoci našej planéte aj prakticky, žiaci 
vysádzali rastliny do svojich záhonov, upratovali okolie školy a priestory v meste. 
Ďakujeme firme Plantex, ktorá nám poskytla kríky a tiež náradie potrebné na výsadbu. 
V prácach v školskom parku a v triednych záhonoch budú žiaci pokračovať celoročne.
22. apríla sme si Deň Zeme pripomenuli ešte intenzívnejšie, žiaci plnili počas tohto dňa 3 
výzvy: doprava – prísť do školy ekologickou dopravou, desiata – zabaliť si desiatu do 
ekologického obalu, oblečenie – prísť do školy oblečený vo farbách Zeme, čo žiakom celý 
deň pripomínalo, aby sa správali v súlade s prírodou.

Mgr. Simona Čelková, koordinátorka environmentálnej výchovy
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Tradícia behu mestom je behom na dlhé trate

Č oraz viac Leopoldovč anov
Tradícia behu mestom je behom na dlhé trate

Č oraz viac Leopoldovč anov

A o tom celkom výrečne hovorí aj štatistika, ktorú má lepoldovský tradičný beh vďaka 
Filipovi Zlámalovi, dlhoročnému registrátorovi štartujúcich v našom meste. Každé 
cyklické podujatie si najskôr musí vydobyť určité renomé a keď vstúpi do širšieho 
povedomia, musí si aj udržať svoju pozíciu a získavať si aj nových priaznivcov. Kým beh 
pred 12 rokmi začínal so stovkou účastníkov a pomerne dlho sa ich počet pohyboval 
medzi 130 a 150, minulý aj tento rok ich už bolo presne dvesto. 
A čo je ešte potešiteľnejšie, každoročne rastie počet domácich – leopoldovských bežcov. 
Leopoldovské deti sa síce s radosťou stavali na štartovnú čiaru každý rok, s účasťou 
dospelých účastníkov štartujúcich na hlavnom behu to spočiatku nebolo slávne. Hoci v 
galérii víťazov doterajších ročníkov nenájdeme Leopoldovčana, podstatné je, že do behu 
sa čoraz viac zapája viac našich dospelých  bežkýň a bežcov – na tohtoročnom hlavnom 
behu spomedzi 61 štartujúcich až štvrtina reprezentovala leopoldovské farby. A milo 
prekvapuje aj to, že počet bežiacich detí sa za vyše desaťročie behu zdvojnásobil – tento 
rok ich bolo najviac, až 139 – a väčšinou z Leopoldova. Ak sa aj v niektorých 
kategóriách neumiestnili na prvých troch miestach, Leopoldov bol zastúpený aspoň na 
štvrtom mieste.
Tohtoročný beh sa uskutočnil v sobotu 1. júna a hoci mu predchádzalo upršané počasie, 
vydaril sa. Organizátori ponechali propozície bez zásadnejších zmien. Hoci sa bežci 
mohli registrovať od 8. hodiny, niektorí si to nechali na poslednú chvíľu, a tak primátorka 
otvorila beh a odštartovala prvé kategórie s malým oneskorením. Ako prvé aj tento rok 
bežali detské kategórie. Najmladšie a zároveň najpočetnejšie kategórie súperili na 50-
metrovej trati, 5- a 6-ročné deti na 100-metrovej trati. V prehľade uvádzame umiestnenie 
najrýchlejších trojíc:

Dievčatá 2020 a mladšie (4 r. a mladšie) 3. 0 :01 :18 .9  Hana  K l imanová ,  
Leopoldov- 50 m

1. 0:00:12.8 Zara Kuruc, Sašetky
2. 0:00:13.8 Alica Harsányiová, Žiaci 2017 (7 r.) - 300 m
Leopoldov 1. 0:01:05.2 Eduard Dudáš, Dvorníky
3. 0:00:14 Viktória Kleštincová, 2. 0:01:07.9 Matúš Kunic, Vrbov
Leopoldov 3. 0 : 0 1 : 1 0 . 1  D o m i n i k  G r m a n ,  

Bratislava

Chlapci 2020 a mladší (4 r. a mladší) Žiačky 2016 (8 r.) - 300 m
1. 0:00:59.4 Stella Angyiová, AK - 50 m
Bojničky1. 0:00:13 Adam Guemache Kais, 
2. 0:00:59.8 Lívia Barbušinová, Nové Leopoldov
Mesto nad Váhom2. 0 :00 :13 .4  Fé l i x  Rácz  Fé l i x ,  
3. 0:01:03.4 Bianka Dvorská, AK Leopoldov
Bojničky3. 0 :00 :13 .8  Samue l  Š t e f anka ,  

Leopoldov
Žiaci 2016 (8 r.) - 300 m
1. 0:00:56.6 Lukáš Benda, AK BojničkyDievčatá 2019 (5 r.) - 100 m
2. 0:01:00.1 Sebastián Angyi, AK 1. 0:00:20.2 Pavlína Kunicová, Vrbov 
Bojničky2. 0:00:21.4 Ria Horáková Ria, 
3. 0:01:04.4 Peter Kollár, LeopoldovChampion club Dubnica nad Vahom

3. 0:00:24.6 280 Vanesa Vatrálová, 
Leopoldov Žiačky 2015 (9 r.) - 300 m

1. 0:01:00.7 Elena Sochorová, Bojničky 
2. 0:01:05.8 Liliana Ondrigová, Svätý Chlapci 2019 (5 r.) - 100 m
Jur1. 0:00:21.2 Filip Kaničár Leopoldov
3. 0:01:06.5 Marína Levčíková,  2. 0:00:21.6 Juraj Luknič, Leopoldov
Leopoldov3. 0:00:21.8 Jakub Miklovič, Šulekovo

Žiaci 2015 (9 r.) - 300 mDievčatá 2018 (6 r.) - 100 m
1. 0:00:55.3 Maxim Stiglic, Bratislava1. 0:00:19.2 Viktória Kri leková, 
2. 0:00:56.6 Filip Molnár, ŠulekovoLeopoldov
3. 0:00:58.4 Martin Lipták, Trnava2. 0:00:20.7 Timea Hubatá, Guttendorf

3. 0:00:21 Alena Bistáková, Leopoldov
Žiačky 2014 (10 r.) - 400 m
1. 0:01:23.1 Dominika Tvrdá, ŠulekovoChlapci 2018 (6 r.) - 100 m
2. 0:01:32.7 Mia Babkovičová, Malý 1. 0:00:18.4 Ivan Blinka, Hlohovec 
Lapáš2. 0:00:18.8 Matúš Kancko, Hlohovec
3. 0:01:32.7 Lara Habdová, Hlohovec3. 0:00:19 Šimon Cvoliga, Hlohovec

Žiaci 2014 (10 r.) - 400 mŽiaci a žiačky:
1. 0:01:19.5 Oliver Pauk, Sporta 
HlohovecŽiačky 2017 (7 r.) - 300 m
2. 0 : 0 1 : 2 3 . 6  P a t r i k  O n d r o v i č ,  1. 0:01:15 Emily Ketrin Zaťková, 
LeopoldovBojničky/Piešťany
3. 0:01:24.7 Tomáš Vagin, AK Bojničky2. 0 : 0 1 : 1 8 . 7  H a n a  K o l l á r o v á ,  

Dubovany
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Žiačky 2013 (11 r.) - 400 m 3. 0:02:21.9 Nela Vančová, Leopoldov
1. 0:01:18.1 Ema Bakayová, Nitra
2. 0:01:21.3 Sára Kóňová, AC Stavbár Žiaci 2011 - 2012 (12 - 13 r.) - 600 m
Nitra 1. 0:02:14.9 Jonáš Chlubna, Leopoldov
3. 0:01:24.9 Stela Matilda Ščasná 2. 0:02:20.7 Miroslav Hulvan, Hlohovec

Žiaci (11 r.) - 400 m Žiačky 2009 - 2010 (14 - 15 r.) - 900 m
1. 0:01:17.8 Leonard Angyi, AK Bojničky 1. 0:03:22.6 Michaela Liptáková, Trnava
2. 0:01:21.8 Lukáš Dvorský, AK Bojničky
3. 0:01:30.8 Jerguš Chlubna, Leopoldov Žiaci 2009 - 2010 (14 - 15 r.) - 900 m

1. 0:03:22 Matias Moravčík, Leopoldov
Žiačky 2011 - 2012 (12 - 13 r.) - 600 m 2. 0 : 0 3 : 4 4 . 3  M a x i m i l á n  L e v č í k ,  
1. 0:02:07.5 Aneta Hrčková, Trnava Leopoldov
2. 0:02:08.9 Dominika Hrčková, Trnava 3. 0:03:46 Štefan Mati, Leopoldov

Krátko po 11. hodine primátorka priamo na trávniku ihriska mesta ocenila z každej 
kategórie troch najrýchlejších. Pre väčšinu detí to bolo po prvý raz, čo sa postavili na 
stupeň víťazov, ba niektorým museli na stupienok pomôcť aj rodičia. Každé dieťa dostalo 
diplom, medailu podľa umiestnenia a tašku s darčekmi, ktoré vždy súviseli so športovaním 
alebo aktívnym trávením času. Najmladší účastník mal len jeden rok – bol ním Damián 
Zlámala z Horných Orešian. A spomeňme aj najstaršieho účastníka, tento rok ním bol 68-
ročný Ján Cvičela z DK 2000 Kľačany, ktorý náš beh navštevuje pravidelne a tento rok 
skončil vo svojej kategórii ako druhý. 
Tým sa dostávame k dospelým bežkyniam a bežcom, ktorí súťažili v šiestich kategóriách. 
Spomedzi 61 štartujúcich bolo 16 Leopoldovčanov, najmä žien, a dvom bežkyniam 
z nášho mesta sa podarilo sa podarilo aj umiestniť sa na stupienkoch víťazov. Nie je 
tajomstvom, že podobné preteky navštevujú poloprofesionálni bežci a reprezentanti 
bežeckých alebo atletických klubov. Viaceré umiestnenia bežiacich Leopoldovčanov však 
boli zaujímavé, hoci celkom logicky nepostačovali na tabuľkové umiestnenie sa. Všetkým 
sa treba poďakovať za kvalitnú reprezentáciu leopoldovského behu. Sú znakom toho, že 
v našom meste záujem o beh narastá. Ponúkame krátku rekapituláciu výsledkov.

Ženy do 30 rokov - 5 800 m
1. 0:23:44.3 Terézia Baraniaková, Leopoldov
2. 0:27:20.5 Ema Baraniaková, Leopoldov
3. 0:27:47.5 Nikola Haliaková, OZ Preto lebo

Ženy nad 30 rokov - 5 800 m
1. 0:21:16.6 Ľubomíra Maníková, AK Spartak Dubnica
2. 0:22:01 Zdenka Hezká, Atletický oddiel Šaľa
3. 0:23:56.8 Dana Jamečková, AC Nové Zámky

Muži do 39 rokov - 5 800 m
1. 0:19:16.6 Bohdan Gabanov, BK Lysá
2. 0:19:32.8 Marek Ondriš, Šulekovo
3. 0:20:25.3 Martin Fratrič, Šaľa

Muži 40 – 49 rokov - 5 800 m
1. 0:19:42.6 Alexander Moravčík, behame.sk
2. 0:20:09.3 Andrej Čelin, Individuálny člen ZAS
3. 0:21:02.6 Michal Šebeňa, Atléti Vráble - Eternal Warriors

Muži 50 – 59 rokov - 5 800 m
1. 0:20:38.6 Milan Plevák, BK Lysá
2. 0:21:02.1 Ivan Furár, BK Duslo
3. 0:21:31.1 Ľuboslav Kučák, Čadca

Muži 60 rokov a starší - 5 800 m
1. 0:22:18.1 Miroslav Ďuračka, Liga Lanovka Bratislava 
2. 0:24:27.8 Ján Cvičela, DK 2000 Kľačany 
3. 0:29:13 Miroslav Černý, AK Bojničky
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Najrýchlejšie bežkyne a bežcov 
ocenila primátorka mesta. Tento 
rok sa ako víťaz hlavného behu 
umiestnil leopoldovský nováčik 
Bohdan Gabanov z klubu BK Lysá, 
ktorý 5800 metrov zabehol za 19 
minút a 16 sekúnd. My však radi 
dodávame, že spomedzi 200 
účastníkov bolo 88 z nášho mesta. 
Organizátori ďakujú za pomoc 
dobrovoľníkom a organizáciám 
OZ Šanec, SZTP Leopoldov, 
Stolnotenisový klub Leopoldov a 
DHZ Leopoldov.

J. Hladký, foto M. Kusá

Naš i seniori na Macoche

A. Benková

Ďalší vydarený jarný výlet zažilo 55 členov OZD Šanec 24. apríla. Aj keď predpoveď 
počasia nebola priaznivá, my sme vyťahovali dáždniky až na ceste späť. Najskôr sme 
si pozreli 138 metrov hlbokú priepasť z horného mostíka, niektorí prešli aj na dolný. 
Do Punkevní jaskyne sme sa zviezli lanovkou, obdivovali sme krásy jaskynných 
útvarov a prežili originálnu plavbu loďkami v jej útrobí po riečke Punkve. Potom nás 
turistický vláčik odviezol do Skalního mlýna.
Vynikajúcu moravskú kuchyňu sme vychutnávali v Radegastovne vo Vyškove. Boli 
sme príjemne prekvapení obsluhou i výborným pivom. Bodkou na záver bolo 
posedenie pri káve, koláčiku či zmrzline v Uherskom Hradišti. Ďakujeme 
organizačnému výboru za bezproblémový priebeh, ale hlavne L. Piovarčimu za 
vybavovanie rezervácie už v januári, ospravedlňujeme sa 20 záujemcom, ktorí sa už 
do autobusu nedostali, a mestu Leopoldov za finančnú pomoc.

Vedenie mesta slávnostne otvorilo Jaslič kovoVedenie mesta slávnostne otvorilo Jaslič kovo

Kontinuita detských jaslí v našom meste chýbala vyše 30 rokov. A práve to, že tento typ 
služieb v našom meste dlhodobo chýbal, veľmi živo pociťovali najmä občania 
v produktívnom veku, rodičia. Po necelých dvoch rokoch intenzívnej práce vedenie mesta 
15. júna odovzdalo priestory nových detských jaslí Jasličkovo občanom, hoci jasle fungujú 
už od začiatku januára.
Cieľom projektu Vytvorenie služieb starostlivosti o deti do troch rokov veku v meste 
Leopoldov bol vznik nového zariadenia poskytujúceho starostlivosť o deti vo veku do troch 
rokov, ktoré by podporilo možnosť zosúladenia rodinného života a pracovného života 
obyvateľov.
Ako sa zrodili jasle
Jasle vznikli vedľa mestského úradu na Gucmanovej ulici v budove bývalého úverového 
družstva, ktorá bola neskôr využívaná ako rodinný dom. Pred výstavbou mestského úradu 
ho vedenie mesta získalo do svojho vlastníctva a začalo pripravovať architektonickú štúdiu, 
projektovú dokumentáciu a zapojilo sa do projektových výziev. Napokon v nich bolo 
úspešné a vďaka tomu sa uskutočnila aj výstavba, teda rekonštrukcia a modernizácia domu 
na zariadenie služieb starostlivosti o dieťa do troch rokov veku. Jeho súčasťou boli aj 
opatrenia na zvýšenie energetickej hospodárnosti budovy, ktorá bola v pomerne zlom 
stavebno-technickom stave. S prácami sa začalo v auguste 2022 a ukončené boli 
v novembri 2023.
Zvolenie tohto typu služby vychádzalo z dlhodobého zámeru mesta Leopoldov a zo 
strategického dokumentu Komunitný plán sociálnych služieb Mesta Leopoldov. Ten vznikol 
priamo na základe požiadaviek obyvateľov mesta. Až 49 % tých, čo sa zapojili do 
dotazníkového zistenia, vyjadrilo potrebu posilniť sociálne služby zamerané na podporu 
rodín s deťmi. V starostlivosti o deti chýbalo práve zariadenie pre najmenšie deti... 
Na slávnosť, ktorá sa začala pred mestským úradom, prijali pozvanie viacerí hostia, medzi 
nimi aj podpredseda TTSK Patrik Voltmann. V rámci nej sa hostia dozvedeli viac informácií 
o tvorbe celého projektu a primátorka sa v samostatných príhovoroch poďakovala 
architektovi Róbertovi Bakytovi a vicežupanovi Patrikovi Voltmannovi. Vzápätí sa odobrali  
k Jasličkovu, ktorého vstup a priestory požehnal pán farár Patrik Bacigál, a prezreli si jeho 
interiér aj exteriér.
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Vitajte v Jasličkove
Vďaka Jasličkovu sa zachoval starý dom, ktorého jadro bolo 
dobré, zostali krásne vysoké stropy, ktoré pôsobia honosne a 
otvárajú celý priestor, repliky starých okien so špaletami, ktoré si 
pochvaľujú vychovávateľky, lebo zatemnia miestnosť na spanie 
tak ako žiadny záves ani roleta. Podlahy sú drevené a deti majú 
kontakt s prírodnými materiálmi. O túto budovu a jej posúdenie 
už prejavila záujem porota udeľujúca ocenenie CE.ZA.AR. 
Areál tvorí budova jaslí so záhradou a sadom. Zastavaná plocha 
jaslí je 235 metrov štvorcových. Na strane do dvora so záhradou 
a sadom je vhodne umiestnená prekrytá terasa, ktorá rozšírila 
možnosti na využívanie objektu a umožňuje deťom tráviť čas 
akoby vonku aj v nepriaznivom počasí. Na prvom podlaží 
budovy sú umiestnené priestory pre deti – vstupný priestor, šatňa, 
umyváreň s toaletami, jedáleň, kuchynka, herňa pre deti, spálňa 
pre deti a východ na prekrytú terasu. Zariadenie je jednoduché, 
estetické a poskytuje dostatok priestoru na hru a aktivity. V 
podkrovných priestoroch sú situované priestory pre personál – 
denná miestnosť s priestorom pre pracovné stoly na vybavovanie 

agendy jaslí, malý sklad, kotolňa, kúpeľňa. Všetky vstupy do budovy aj samotná budova sú 
riešené bezbariérovo – rampami. Parkovanie 
je vyriešené jedným krátkodobým parkovacím 
miestom pred objektom pri hlavnom vstupe 
na privezenie a odvoz dieťaťa. Objekt je po 
rekonštrukcii energeticky efektívny a jeho 
energetická hospodárnosť je na úrovni A1.
Záhrada je rozdelená do dvoch častí. 
V objekte dvora a záhrady jaslí vznikol okrem 
herných objektov a mobiliáru aj dostatok 
priestoru na výsadbu popínavých rastlín, 
trvaliek a drevín, aby čo najrýchlejšie vytvárali 
dostatok tieňa a útulného prostredia. Mesto v 
objekte jaslí vysadilo zelenú stenu a dažďový 
záhon s možnosťou vybudovania malého 
jazierka využívajúceho dažďovú vodu zo 
strechy. Ide o dôležité zelené riešenia 
kraj innej  tvorby,  ktoré napomáhajú 
opatreniam proti otepľovaniu. Súčasťou druhej 
polovice dvora je aj vysadená lúčna plocha, 
ktorá zadržiava vlahu a poskytuje útočisko 
prospešným druhom hmyzu. Dôvodom 
zmeny klasického prístupu k údržbe verejnej 
zelene je uvedomenie si následkov straty 
druhovej rozmanitost i  rast l inných a 
živočíšnych druhov. Cieľom je opäť priviesť do 
miest včely, motýle a ďalší hmyz, ktorý sa 
v posledných rokoch čoraz viac vytráca.

Jasle, to sú deti
Jasle netvorí len budova, ale predovšetkým ich tvoria ľudia. V Jasličkove využívajú montes-
soriovskú metódu vzdelá-vania, starostlivosti, aktivít aj hračiek a vzdelávacích pomôcok. 
Výchova a vzdelávanie detí sa tu riadi princípmi Márie Montessoriovej, talianskej lekárky a 
pedagogičky, ktorej hlavným krédom bolo: „Pomôž mi, aby som to dokázal sám...“ 
Montessoriovská pedagogika je alternatívna a svetovo uznávaná metodická sústava, ktorá 
spája pohybovú aktivitu s rozvíjaním intelektu. Informácie o okolitom svete dieťa získava 
práve prostredníctvom zmyslov a pri vykonávaní činností má dieťa zamestnané ruky i 
hlavu. Úlohou dospelých je to, aby dieťa vlastnými silami a svojím tempom získalo nové 
vedomosti a rozvíjalo svoje schopnosti. Rané vzdelávanie je denne dopĺňané angličtinou a 
dvakrát za týždeň aj intenzívnym „spíkovaním“ pod vedením lektorky. Personál v Jasličkove 
tak vytvára deťom priestor na pocit bezpečia, istoty a zároveň úspechu. Ukázali to aj deti na 
dvore jasličiek v krátkom programe, ktorý mali pre návštevníkov pripravený spolu so 
svojimi rodičmi. A hoci technika na chvíľu vypovedala služby, bol to vhodný čas na to, aby 
si deti zvykli na veľký počet divákov a mohli im predviesť pripravené vystúpenie.
Prehliadka jasličiek sa tak premenila na detskú záhradnú slávnosť, pretože sem prišli aj 
staršie deti so svojimi rodičmi. Po prehliadke jasličiek o pol piatej vo dvore jasličiek deti 
pozdravilo milým predstavením divadlo Dvor zázrakov a po ňom už letné popoludnie pre 
deti pokračovalo čítaním v tráve pre deti s Anežkou Benkovou. 

*
Projekt podporil Európsky fond regionálneho rozvoja v rámci Integrovaného regionálneho 
Operačného programu a podpore zo štátneho rozpočtu SR. Celkové oprávnené výdavky 
projektu: 591 052,27 eur. Zazmluvnená výška NFP: 561 499,66 eur. Celkové náklady na 
výstavbu jaslí: 848 896,57 eur.

Pripravil J. Hladký, foto V. Moravčík
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Dôvod na radosť :
Leopoldov získal dotáciu na kultúrne centrum
Opäť sa ukázalo, že pripraveným žičí aj šťastie. Po ukončení premietania kina Osveta 
v našom meste sa dlho hľadala odpoveď na otázku, za čo budovu opraviť tak, aby 
mohla slúžiť verejnosti. Vedenie mesta sa rozhodlo, že kým  sa nájdu zdroje, pripraví 
zatiaľ všetko potrebné na to, aby v prípade priaznivej finančnej situácie mohlo hneď 
konať. Ešte v roku 2017 úspešne prebehla architektonická súťaž, na základe ktorej boli 
potom vypracované ešte detailnejšie projekty na rekonštrukciu kina. 
Vyplatilo sa. Mesto sa zapojilo do jednej z výziev a v piatok 31. mája dostala 
primátorka Leopoldova list z Ministerstva dopravy Slovenskej republiky, ktorý 
oficiálne potvrdil, že naše mesto bolo úspešné so žiadosťou o nenávratný finančný 
príspevok na základe Výzvy č. 1 na predkladanie žiadostí o poskytnutie prostriedkov 
mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti na obnovu verejných historických a 
pamiatkovo chránených budov. Prostredníctvom tohto rozhodnutia mesto získalo
1 926 960,01 eur s DPH na rekonštrukciu kina na kultúrne centrum.
V súčasnosti mesto administruje všetky kroky, ktoré súvisia s čo najrýchlejšou 
realizáciou projektu. Viac sa mu budeme venovať v nasledujúcom čísle.

(jh)

Návš teva z druž obného Fertő szentmiklósaNávš teva z druž obného Fertő szentmiklósa

Pred dvoma desaťročiami sa začal písať oficiálny príbeh slovensko-maďarského priateľstva 
v podobe družby medzi dvoma malými mestami – Leopoldovom a Fertőszentmiklósom, 
ktorý sa nachádza neďaleko známeho Neziderského jazera. Pri podpise družobnej listiny 
v auguste 2003 stál vtedajší primátor Ladislav Piovarči a predsedníčka kultúrnej komisie 
Mária Rihová. V skutočnosti však leopoldovsko-főrteszentmiklóssky príbeh trvá podstatne 
dlhšie – začali ho písať naši futbalisti už v roku 1986. 
Od podpisu družobných listín sa iba výnimočne stalo, aby sa počas roka aspoň raz nestretli 
primátori oboch miest a predstavitelia spoločenských organizácií. Naposledy sa stretli v 
roku 1998, potom možnosť na osobné stretnutia zahatalo ochorenie covid. Napriek tomu 
zostali v kontaktoch a informovali sa o všetkom dôležitom. Po niekoľkých rokoch tak prišla 
fertőszentmiklósska 10-členná delegácia vedená primátorom do nášho mesta znova. 
V piatok 14. júna ju prijala primátorka mesta T. Kavuliaková spolu s časťou zastupiteľstva 
v klubovni mestskej knižnice. Maďarskú delegáciu viedol polgármešter, teda primátor, Tibor 
Horváth, ktorý vo svojej funkcii zažil primátorov Piovarčiho, Gavorníka a aj súčasnú 
primátorku. 
Pri tlmočení zohrala opäť dôležitú funkciu Mária Rihová, ktorá od prvých rokov družby 
formovala úroveň vzájomných vzťahov a o stretnutiach vedie podrobnú dokumentáciu. 
Zvítanie po rokoch bolo srdečné podobne ako atmosféra počas celej návštevy, na ktorej si 
partneri vymenili informácie o svojich posledných samosprávnych projektoch a 
možnostiach rozvíjania ďalšej spolupráce. Po oddychovej časti programu sa v sobotu ráno 
hostia z Maďarska zoznámili s expozíciou Múzea väzenstva na Slovensku 
v administratívnej budove väznice, areál novej hasičskej zbrojnice si prezreli s predsedom 
DHZ Miroslavom Ottingerom a takisto interiér denného stacionára Nezábudka. Popoludní 
sa zúčastnili na otvorení detských jaslí. Návšteva z družobného Fertőszentmiklósa ukázala, 
že má veľký potenciál pokračovať v donedávnej živej kultúrnej, športovej, samosprávnej aj 
projektovej tradícii.

(jh)

Pozvánka na Filmové noci
pod hviezdami

Aj tento rok sme mohli v ankete rozhodnúť, ktoré filmy by sme radi 
videli počas tradičného letného kina na námestí. Počas uzávierky 
časopisu sa odohrali filmy Nikdy nehovor nikdy a A máme, čo sme 
chceli. V piatok 19. júla sa môžete tešiť na romantický muzikál USA 
Pomáda, v sobotu 20. júla Vás môže zaujať romantická komédia 
Šťastný Nový rok: Dobro došli. Počas hodového obdobia na prelome 
júla a augusta sa nebude premietať a naspäť na sedadlá letného kina 
alebo na deky sa budeme môcť vrátiť pri sledovaní historickej drámy 
Oppenheimer 17. augusta. Organizátori pre deti pripravili jednu 
filmovú noc pod hviezdičkami 16. augusta, počas ktorej sa bude 
premietať animovaná komédia Vtáci šťahováci.
Premietanie sa začína vždy o 21,30 h s výnimkou detského 
predstavenia a filmu Oppenheimer. Tieto dve predstavenia sa začnú 
už o 21. hodine. V prípade nepriaznivého počasia sa premietanie 
neuskutoční, o tom však bude mesto informovať prostredníctvom 
rozhlasu alebo sociálnych sietí. Veríme, že si vyberiete z ponúkaného 
programu. Na predstavenie si môžete priniesť aj deku a ideálne aj 
repelent, aby Vám zážitok letného vysielania nepokazili komáre.

(jh)
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Leopoldovč ania preš li alebo nabehali 6341,74 km
Medzi tradičné ľahšie športové podujatia naprieč generáciami sa v našom meste stáva aj 
aktivita Mesto mreží beží, ktorá postupne rozšírila svoj záber a podľa toho aktualizovala aj 
svoj názov na Mesto mreží beží a chodí. Jej cieľom je podporiť udržateľnosť zdravého 
životného štýlu občanov pohybovými aktivitami vonku, na čerstvom vzduchu. Aktivita si 
v našom meste rýchlo získala fanúšikov a aj preto môžeme v našom meste pomerne často 
stretnúť bežcov alebo chodcov či priaznivcov nordic walkingu, teda severskej chôdze.
Aj tento rok sa mohli obyvatelia mesta zapojiť do dvoch hlavných kategórií (beh a 
chôdza/nordic walking) a aktivita trvala od začiatku marca do konca mája. Organizáciou a 
priebežnou kontrolou aktivít jednotlivcov mesto poverilo nordicwalkingový klub Platanová 
stopa, ktorý sa podujatia veľmi dobre zhostil. Vyhlásenie výsledkov ozdravno-pohybovej 
výzvy sa uskutočnilo podvečer v sobotu 22. júna v Spolkovej záhrade mesta.
V kategórii behu žien sa na treťom mieste umiestnila Michaela Sládeková (268,95 km). na 
druhom Slavomíra Klimanová (362,44 km) a prvé miesto si odbehala Katarína Marek 
s dĺžkou trate 407,26 km.
Spomedzi mužov tretiu najdlhšiu trať behom absolvoval Peter Marek (257,61 km), na 
druhom mieste sa umiestnil Boris Gschwandtner (394,81 km) a na prvom mieste sa 
umiestnil Peter Polakovič s odbehnutými 452,36 km.
Priaznivcov si našla aj kategória, do ktorej patrí chôdza a nordic valking. V nej spomedzi 
žien tretiu najdlhšiu trať prešla Zuzana Svetlíková (345,97 km), druhú najdlhšiu Lucia 
Ondrušková (399,69 km) a najdlhšiu Magdalena Kalivodová (546,04 km).
Veľké rozdiely boli v dĺžke trate mužov. Na treťom mieste sa umiestnil Michal Slamka 
(146,08 km), na druhom Branislav Rumíšek (702,58 km) a napokon najdlhšiu trať 
absolvoval Jozef Žilka (1081,92 km).
Keby sme spočítali všetky ocenené i neocenené výkony, dosiahli by sme dĺžku 6341,74 
km. Je to dĺžka, ktorá zodpovedá vzdušnej vzdialenosti medzi Leopoldovom a 
mongolským hlavným mestom Ulanbátar, prípadne vzdušná vzdialenosť medzi 
Leopoldovom a severnou hranicou africkej Angoly. Organizátori ďakujú za účasť všetkým 
súťažiacim, za príspevok formou dotácie generálnemu partnerovi mestu Leopoldov, 
Základnej umeleckej škole Hlohovec za ručne robené odznaky, organizátorovi a 
vyhlasovateľovi Nordic Walking Klub Platanová Stopa, inštruktorke SNWA a zároveň 
predsedníčke OZ Vladene Dady za administratívu a spracovanie aktivít a sprievodcovi 
SNWA Jindřichovi Ginovi Plankovi za spoluprácu na akcii.

(jh)

14

Vodákom pribudlo na Váhu nástupiskoVodákom pribudlo na Váhu nástupisko

Vodná turistika patrí k vyhľadávaným formám trávenia voľného času. Jej obľuba každoročne 
narastá. Milovníkom vody vychádza v ústrety aj Krajská organizácia cestovného ruchu 
Trnavský kraj, ktorá ponúka zážitkové splavy na rôznych tokoch v regióne. Jedným z nich je 
aj Váh, ktorú je možné splavovať na viacerých úsekoch. Kúsok od Leopoldova môžeme 
zájsť na Váh nielen pri Štrkovke, ale aj pohodlne využiť nové nástupiská v lokalite Mýtnica.
Aj keď vodáci v minulosti splavovali najmä úsek od piešťanskej Sĺňavy až po Hlohovec, 
dnes vďaka nástupisku pri Hlohovci je možné prejsť aj úsek v smere do Serede. Bolo to 
možné aj doteraz, no zvýšila sa bezpečnosť a komfort upraveného miesta. Štyri rôzne trasy 
splavov sú zostavené tak, aby vyhovovali rodinám s deťmi aj skupinám ľudí. „Vodácky 
cestovný ruch je v našom regióne čoraz populárnejší. Máme ideálne podmienky najmä pre 
začínajúcich vodákov, rodiny s deťmi, školské výlety, tímbildingy. Práve preto sme chceli 
lepšie sprístupniť aj ľavý breh Váhu tak, aby sme sa v Hlohovci s riekou spájali a nie sa od 
nej oddeľovali,“ hovorí organizátor splavov Daniel Balaga. „Nové nástupné miesto pri 
Zámockej záhrade je pár desiatok metrov od veľkokapacitného verejného parkoviska, 
plnohodnotnej cesty, cyklochodníka a ďalšej infraštruktúry. Vybudovanie nástupiska je 
v súlade s územným plánom mesta Hlohovec, ktorý ráta s budovaním prístavných a 
nástupných miest na Váhu,“ hovorí. „Nákup kameniva a terénne úpravy. To znie 
jednoducho, no realizácia bola náročná, keďže nástupové miesto sa nachádza v koryte 
rieky,“ dopĺňa výkonná riaditeľka Rezortu Piešťany Tatiana Nevolná. „Najťažšie bolo zohnať 
techniku, ktorá dokáže pracovať v tomto teréne. Ide o takzvaný kráčajúci bager 
menzimuck. Na Slovensku ich je málo a všetky majú práce naplánované na roky vopred. 
Zámer sa podarilo realizovať koncom minulého roka a dnes je už nástupisko plne 
k dispozícii. Fanúšikovia vodáctva tu majú omnoho jednoduchší prístup k vode, takže 
sezóna sa môže naplno začať aj na tomto mieste,“ pripomína T. Nevolná.

(maju)
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Naš i Mesteč kári (3)
Stavanie mája. V predvečer 1. mája sme spolu s Malými Mestečkármi postavili 
v Leopoldove v parku na námestí máj. Vo folklórnom pásme Chodíme Mestečkom zazneli 
mestecké ľúbostné piesne, tance a riekanky. Tak to tu ešte nebolo. V Mestečku päťdesiat 
folkloristov v krojoch spoločne na jednom mieste – Mestečko a Mestečkari! Malí 
Mestečkari zažiarili v nových mesteckých krojoch a za svoje vydarené veselé pásmo boli 
odmenení veľkým potleskom. Ani my sme nezostali pozadu, muzika, spev a tance 
v ľúbostnej májovej veselosti navodili správnu náladu k mesiacu lásky.

Spomienkové stretnutie k 50. 
výročiu FS Železničiar 11. mája 
sme pripravili my, z KSF 
Mestečko, v spolupráci s p. 
Martou Gazdíkovou–Loveckou, 
bývalou vedúcou FS, v prí-
jemnom prostredí pizzerie 
Armando. Zaspomínať si na 
spoločné chvíle prišlo 38 členov 
FS. Pozvanie prijala a prišla 
medzi nás aj p. primátorka Terka 
Kavuliaková. Svoj pozdrav 
začala ľudovou piesňou Hraj, že 
mi muzička, pekné je to..., veľmi 
milo nás prekvapila. Príhovory a 
pieseň Mladost moja, de si... 
nastolili spomienkovú náladu. 
Bolo ako v úli – každý mal čo 
povedať zo spoločných chvíľ 
v minulosti aj zo súčasného 

života. Slávnostne prestreté stoly, dobré jedlo, koláčiky, vínko, k tomu harmonika, spev, 
tanec a spomienky – to bol program až do záverečnej hodiny. FS Železničiar dal základy a 
rozvíjal ľudové tradície v našom meste. V súbore sa stretávali mladí nadšenci folklóru 
z Leopoldova, Hlohovca a okolia. Po nežnej revolúcii a rozpade Uzlového klubu 
Železničiarov činnosť súboru zanikla.
Klubové sústredenie v penzióne Jazmín na Duchonke sme absolvovali v dňoch 31. mája až 
2. júna. Ťažko na cvičisku, ľahko na bojisku, aj tak sa dá povedať o našom sústredení. 
Tance, hudbu a spevy sme poctivo cibrili počas dvoch dní až do večerných hodín. 
Dôkazom toho boli nielen prepotené tričká, ubolené členky, ale aj zničené hlasivky. 
Sústredenie bolo prípravou na náš bohatý letný folklórny kalendár. Vrcholom bude 
Regionálna folklórna prehliadka piesní a tancov Folklórne Mestečko v nedeľu popoludní na 
hodovú slávnosť nášho mesta, kde sa predstavíme s dvomi folklórnymi pásmami a 
privítame folkloristov z blízkeho i vzdialenejšieho kraja.
38. Hornonitrianske folklórne slávnosti v Prievidzi. Slnečné popoludnie 15. júna, 
slávnostné Hlavné námestie v Prievidzi pripravené na prijatie milovníkov folklóru. I my 
sme boli pozvaní na 38. Hornonitrianske folklórne slávnosti. V historických priestoroch 
mesta sme sa zúčastnili na milom prijatí viceprimátorom Prievidze. Na parádnom pódiu 
sme predviedli pestré folklórne pásmo V tom Mestečku veselo. Ľúbostnú pieseň vystriedali 
valčík, úsmevné slovo, polka, zazneli tóny fujary s cimbalovým sólom, mužské tance a na 

záver, ako inak, temperamentný čardáš. Z javiska sme odchádzali spokojní, odmenení 
veľkým potleskom. Jednoducho vystúpenie bolo super – tanečníci, kapela, spevácka 
zložka, fujarista – jeden zohratý tím.
KSF Mestečko na 64. Medzinárodnom festivale Myjava. Folklórne leto sme úspešne 
rozbehli a pokračovali sme v ňom 22. júna na medzinárodnom folklórnom festivale 
Myjava. Na Myjavské kopanice sme sa pobrali, aby sme im to ich Vydupané kolo riadne 
vydupali. A veru vydupali sme ho – našim folklórnym pásmom Mestečani na Myjave. 
Záverečný čardáš A na kozom vŕšku rozvlnil aj už teplom zmorených návštevníkov 
slávností. Na festivale sa vystriedali folkloristi zo všetkých kútov Slovenska aj zo zahraničia. 
Bolo pre nás cťou byť medzi nimi.

POZVÁNKA
Klub slovenského folklóru Mestečko vás srdečne pozýva na Regionálnu folklórnu 
prehliadku piesní a tancov Folklórne Mestečko. Galaprogram Z Mestečka po Kráľovu hoľu 
bude venovaný 50. výročiu založenia FS Železničiar, ktorý pôsobil pri Uzlovom klube 
železničiarov v Leopoldove.
Podujatie sa uskutoční na hodovú slávnosť mesta Leopoldov v nedeľu 4. augusta 2024 so 
začiatkom o 16.00 hod. v Spolkovej záhrade v Leopoldove.
Účinkujú: KSF Mestečko, ĽH Mestečanka, DĽH Malí a mladí huslisti z Červeníka, 
Hlohoveckí fujaristi, Horehronskí chlopi z Telgártu a bývalí členovia FS Železničiar.

Text z piesní CD Mestecké piesne
A na Kozom vršku
1. A na Kozom vršku, tam som kozy pásol, /:tam som si frajerku, tam som si ja našol:/
2. A na Kozom vršku, žaby tam kŕkali , /:jako dva holúbky, sme si hrkútali:/
3. Verešvárskom háji zahúkala sova, /:z tej mojej frajerky, bude žena moja:/
4. Z Trolások som išol pešo do Kezvetu, /:tam som si ja zašol, k švárnemu divčatu:/ 
5. Otvor, že mi milá, otvor, že mi dvere, /:už som moja milá, už som prišol k tebe:/
6. Pod Šancom som ja bol narthat prhlavu, /:milej som donísol fialku vonavú:/ 

Pripravila E. Slamková.
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Za svätojánskou 
silou bylín

(jh)

Oneskorený,
ale vydarený

Deň detí

fosforeskujúce náramky, aby sa nedajbože 
nestratili, a starého ramena Váhu 
k železnému mostu. Tam sa pred nimi 
ukázala panoráma rozsvieteného Fraštáku 

Ani tento rok mesto nezabudlo na a napokon sa inou trasou vrátili okolo 
svätojánsky pochod, ktorý umožnil hlavne pevnosti naspäť do Spolkovej záhrady, kde 
tým najmladším zažiť večer s nádychom účastníkov čakala svätojánska vatra a 
romantiky a dobrodružnosti a preto toto opekačka. Veru, opečené špekáčiky boli 
podujatie majú rady hlavne rodiny skvelou odmenou za odvahu, pretože aj 
s menšími deťmi. Uskutočnil sa v sobotu my starší vieme, že potme pôsobí príroda 
22. júna. tajomnejšie a možno aj strašidelnejšie ako 
Minulý rok sme pred pochodom privítali na cez deň. Organizátori tohtoročného 
zaujímavej besede v Spolkovej záhrade pochodu ďakujú za pomoc vílam, DHZ 
populárnu etnologičku Katarínu Nádaskú, Leopoldov, Spolkovej záhrade a pánovi 
ktorá záujemcov zasvätila do tajomnej Karabovi z Mestečanky.
symboliky našich predkov a tento rok 
mesto zorganizovalo zaujímavú prednášku 
Miriam Latečkovej z o. z. Zdravoveda 
s názvom Babičkine bylinky. Sama je 
autorkou knižiek o liečivých rastlinách, ich 
výskyte, zbere a využití. Beseda bola 
výbornou možnosťou na to spoznať ich a 
všímať si, že vlastne rastú hocikde okolo 
nás, len im nevenujeme pozornosť, pritom 
naše staré mamy ich poznali takmer všetky. 
Bylinkárka hosťom prednášky prezradila aj 
viaceré tipy na spracovanie byliniek a 
uchovanie ich liečivej sily. Staré bylinkárky 
vedeli, že liečivé rastliny treba zbierať 
hlavne do Jána, čo bolo nasledujúci 
pondelok. Jedna veril i ,  že byliny 
nazbierané na Jána majú zázračnú moc a 
jednak po Jánovi sa už rastliny pomaly 
začínajú pripravovať na síce pomaly, ale 
neúprosne sa končiaci koniec vegetačného 

Hoci pre avizované zlé počasie sa mestská roka.
oslava Dňa detí presunula z 25. mája na Po skončení inšpiratívneho stretnutia s 
28. júna a spojila sa s rozlúčkou so fytoterapiou si návštevníci prednášky mohli 
školským rokom, veselé podujatie pre deti svoje nové poznatky odskúšať v praxi 
na štadióne MTK a v Spolkovej záhrade sa aspoň spoznávaním niektorých druhov 
vydarilo. Na deti čakal bohatý a rôznorodý byliniek počas svätojánskeho pochodu. 
program. K dispozícii pre menšie aj väčšie Jeho účastníci, vyzbrojení baterkami, 
deti boli obľúbené skákacie atrakcie čelovkami, vodou, nejakou dobrotou i 
v podobe vojenskej dráhy, lode Titanic repelentmi, sa na pochod vydali aj v 
alebo šaša. Organizátori pripravili aj sprievode troch víl zo Spolkovej záhrady o 
viaceré obľúbené športové a zábavné pol deviatej. Ich kroky viedli rednúcim 
aktivity a dievčatá a chlapci si si radi svetlom a hustnúcou tmou okolo Štrkovky a 
počkali aj na originálne maľby na svojej Hučáku,  kde v í ly  deťom rozdal i  

tvári, ktoré zabezpečila Spojená škola v škole Hlohovec pod vedením Janky 
Hlohovci. Lavorovej za maľovanie na tvár, pani 
Podujatie malo aj zábavno-vzdelávací M e l a y o v e j  z a  p l e t e n i e  v r k o č o v,  
rozmer, deti sa mohli vydať na virtuálnu pomocníkom pri nafukovacích atrakciách, 
expedíciu za spoznávaním Slnečnej sústavy pani Luhovej, Mestskému stolnotenisovému 
a jej planét. Okrem rôznych hier sa mohli klubu, MTK Leopoldov za pokosenie areálu 
naučiť chodiť na rôznych typoch chodúľov a za krásne vystúpenie Life is perfect (Život 
a naši dobrovoľní hasiči im umožnili na je perfektný).
chvíľu sa stať hasičmi. Členovia divadla 
Zábavka zasa deti zaujali v predstavení 
Buwko a Sniwko a klauniádou u 
Perinčanov a vystúpila aj tanečná skupina 
Life is Perfect. Deti zaujalo aj predstavenie 
Posledný dinosaurus v podaní Divadla na 
hojdačke. Vraví sa, že najkrajší je pohľad na 
svet z konského chrbta. A taký pohľad si 
mohli vychutnať aj deti počas jazdy na Na konci mája 71 členov občianskeho 
koníkoch a tých, čo počas popoludnia združenia Šanec sa opäť vybralo na výlet. 
vyhladli, čakala od 16. opekačka Neobvyklá bola pre nás 1,5-hodinová 
v Spolkovej záhrade. Po ňom nasledoval plavba loďou Prešov z bratislavského 
koncert Fidlikantov s názvom Fidlikanti prístavu na Devín. Obdivovali sme novú 
deťom, v ktorom predstavili rôzne výstavbu na brehu Dunaja a mali možnosť 
slovenské hudobné nástroje v známych sa aj porozprávať, potešiť sa pohľadom na 
slovenských piesňach. Podujatie, ktoré bolo jarnú prírodu po výdatnom daždi. So 
venované deťom a ich sviatku, vyvrcholilo záujmom sme si prezreli obnovené 
podvečer ukážkami zručnosti, ktoré priestory historického Devína, dozvedeli sa 
predviedli naši dobrovoľní hasiči a členovia od sympatických sprievodkýň veľa 
HaZZ v Hlohovci a takisto ich penová historických faktov, ale aj povestí viažucich 
párty,  ktorá poskytla možnosť na sa k tomuto miestu. Viacerí vystúpili až 
vybláznenie sa aj takýmto spôsobom. úplne hore a ten výhľad stál za to. Prezreli 
Organizátori ďakujú pomocníčkam a sme si aj muzeálne expozície vo vnútri 
pomocníkom z občianskeho združenia hradu. Okolie nám priblížilo nedávnu 
dôchodcov  Šanec ,  zo  zák l adne j  neslávnu minulosť. Spokojní a plní zážitkov 
organizácie Slovenského zväzu telesne sme sa opäť loďou vrátili do Bratislavy a 
postihnutých, pánovi Galbičkovi, DHZ potom už len vlakom domov – do kolobehu 
Leopoldov a HaZZ Hlohovec, Danielovi všedných dní. Akciu sme uskutočnili aj 
Kabátovi, Spolkovej záhrade, Spojenej s finančnou podporou TTSK. Ďakujeme.

(jh)

Leopoldov-
Bratislava-

Devín 
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Drobnosti z mesta
Výstava ručných prác.  Občianske pre pomoc starším, ale aj O postavení 
združenie Šanec usporiadalo pri príležitosti zlepšení života seniorov porozprávala 
Dňa matiek v nedeľu 12. mája v priestoroch členom OZ SZTP ZO Leopoldov na besede 
klubovne mestskej knižnice výstavu Ľubica Gálisová, ktorá je zakladateľka a 
ručných prác našich babičiek i dedkov. prezidentka Fóra pre pomoc starším. Svojej 
Aktívne sa na nej podieľali všetky členky činnosti sa venuje už viac ako tridsať rokov. 
výkonného výboru, ale prispelo nám aj 10 Fórum chce podľa nej hlavne upozorniť na 
členov, medzi nimi pani Ružičková, to, že starší ľudia sú veľmi dôležití a 
Ondrišová, Marková, Krajčovičová, potrební. Mnohí majú aj dosť problémov, 
Kubínska, Grymová, Grajciarová, Lesayová na čo sme tiež chceli touto akciou 
a páni Beťák a Blaško. upozorniť, aby sme o tom hovorili a aby si 

aj spoločnosť uvedomovala, že starším 
Deň matiek. V nedeľu 12. mája si ľuďom treba pomôcť. Beseda sa uskutočnila 
primátorka mesta T. Kavuliaková so svojím 14.5.2024 v klubovni mestskej knižnice. 
zástupcom J. Hladkým a obyvateľmi mesta 
pr i  Pamätníku Jarol íma Gucmana Škôlkari vyhrali koncert J To bolo 
pripomenuli príhovorom a položením radostiii! V utorok 11. júna sa naši škôlkari 
venca k pamätníku leopoldovského letca dočkali dlho očakávaného koncertu detskej 
79. výročie konca druhej svetovej vojny. hudobnej skupiny PACI PAC, ktorý pre 
V ten istý deň sa v parku na Námestí škôlku vyhrala trieda Motýlikov zapojením 
uskutočnila akadémia venovaná Dňu sa do súťaže Zdravé oči už v škôlke. 
matiek, na ktorej sa v bohatom programe Reportáž z koncertu dokonca uverejnila 
predstavili žiaci základnej školy. televízia ta3 vo svojom vysielaní v piatok 

14. júna o 17:30 h v relácii Dobré správy.
Na senioroch záleží! Čo je pre seniora 
najdôležitejšie? Aby bol zapojený do života Knižnica v letnom režime. V mesiacoch júl 
okolo seba, aby bol rešpektovanou a august je knižnica otvorená v letnom 
súčasťou spoločnosti. Čo pre to robí Fórum výpožičnom čase, teda každý pracovný 

(ab)

(zk)

(r)

Pre chovateľov. Na základe elektronizácie deň od 08.00 h do 12.00 h a od 13.00 do 
služieb Centrálneho registra hospodárskych 16.00 h s výnimkou utorka, keď je knižnica 
zvierat (CRHZ) bude v budúcnosti otvorená až od 13.00 h
umožnená iba elektronická komunikácia 

Kúpanie v Mederi. Seniori z OZD Šanec medzi chovateľmi hospodárskych zvierat a 
Leopoldov sa starajú aj o svoje zdravie. CRHZ. Komunikácia bude prebiehať 
Dôkazom toho bol záujem o kúpanie vo pomocou prístupových údajov do modulu 
Veľkom Mederi. Vzhľadom na to, že Prístup farmára. Farmári, ktorí nemajú 
počasie nebolo letné, využili sme hlavne zriadený prístup farmára, si ho musia 
vnútorné i vonkajšie bazény s termálnou bezplatne zriadiť a zaslať žiadosť 
vodou. Ďalší príjemne strávený deň pre 51 Plemenárskym službám SR, š. p.
našich členov. Mestu Leopoldov ďakujeme 
za finančnú pomoc.

Športovo i relaxačne. II. ročník športovo-
relaxačného podujatia na strelnici a aj pri 
guláši sa nám naozaj vydaril. Letné počasie 
iba znásobilo príjemnú atmosféru pre 132 
našich členov. Veľké poďakovanie patrí 
pani Kalickej, ktorá predvádzala cvičenia 
na fit-loptách, pani Krajčovičovej, tá 
pripravila súťaže s loptami, pán Ladislav 
Piovarči nás oboznámil s hrou petang. 
Výborný guláš varila osvedčená dvojica 
pani Štitáková s pánom Stanislavom 
Piovarčim, pomáhal T. Valko. Poďakovanie 
patrí aj všetkým pomocníčkam a ochotným 
sponzorom. Celé popoludnie hudobne 
sprevádzali L. Pagáč a neúnavný spevák F. 
Filip.

(r)

(ab) 
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O jarnej č asti futbalového roč níka 2023/24

Mladších žiakov U13 trénuje Ivan Hegedüš: V ročníku 2023/2024 sme odohrali 20 zápasov  s 
12 výhrami a 8 prehrami. Skončili sme na peknom 5. mieste. Trénovali sme dvakrát až trikrát do 
týždňa a v sobotu sme hrávali zápasy. Najlepším strelcom mužstva sa stal Nikolas Kuzma s 18 
gólmi a najlepším hráčom bol Timo Brešťanský.
IV. LIGA-MŽ-U13-SK.C-OBFZ TT

Z  V R P skóre body
5. MTK Leopoldov 20 12 0 8 72:42 36

Ako sa darilo dorastu U19, to zhodnotil tréner Richard Slovák: V zásade sme sa zamerali na 
tréningový proces. Zápasy boli náročné, pretože chalani hrávali s o tri roky staršími protihráčmi, 
čo ale považujem za užitočné a dalo im to mnoho. Výsledky stále neriešim a tak isto sú 
nadstavení aj chalani. I keď teraz to tak nevyzerá, ale z chalanov už zanedlho výborní futbalisti. 
Nikto z tímu neodchádza z dôvodu veku, tak aj ďalej budeme mať celú partiu pokope a tešíme 
sa na ďalšiu sezónu.
V. liga-Dorast-U-19-sk.B-ObFZ TT

Z V R P skóre body
12. MTK Leopoldov 24 1 0 23 16:19 23

Mužstvo mužov má dvoch hrajúcich trénerov – Stanislava Piovarčiho a Ľuboša Švestku. Na 
margo jarnej časti Stanislav Piovarči poznamenal: Prípravu na jarnú časť sme začali 23. januára 
a prebiehala výlučne v domácich podmienkach. Z 5 naplánovaných prípravných zápasov sme 
museli 3 zrušiť. Museli sme takisto riešiť otázku brankárskeho postu, pretože Lukáš Žemla odišiel 
do Hlohovca. Z dorastu sme preto „ostaršili“ 16-ročného Marcela Škodu a pripravený bol 
vypomôcť aj vedúci mužstva Martin Nosál. Do Hlohovca odišiel na hosťovanie Adam Škoda. Pre 
zranenie nám chýbal celú jarnú časť Marek Horúcka a Michal Gažovič. Do mužstva prišiel 
Martin Horúcka z Drahoviec, Matúš Gába z Chtelnice a Simon Bobek z Pastuchova.
Jarnú časť sezóny sme začali veľmi zle a na prvé víťazstvo sme čakali až deväť zápasov. 
Nakoniec sme získali len 12 bodov, čo hovorí za všetko. Viacero zápasov sme skladali zostavu 
na poslednú chvíľu, čo však nechcem brať ako výhovorku, pretože ani tréningová dochádzka 
opäť nespĺňala moju predstavu, čo je u nás už dlhodobo problém. Takže v sumáre celá súťaž pre 
nás dopadla veľmi zle a nesplnila očakávania. Napriek neúspešnej sezóne by som chcel 
poďakovať všetkým chalanom, realizačnému tímu a vedeniu klubu za reprezentáciu klubu MTK 

Po niekoľkých týždňoch odohraných na futbalových ihriskách sa v retrospektívnej hodnotiacej 
sonde vraciame k úspechom i výzvam družstiev reprezentujúcich MTK Leopoldov.
Začnime najmladšími a slovo majú Ladislav Svitek a Michal Špacír: Od januára naše mužstvá 
U8 a U10 trénovali 3x do týždňa. Pravidelne sa zúčastňovali na rôznych turnajoch, na ktorých 
získavali nové a cenné skúsenosti. Počas tohto obdobia sa do tímu pridali po prvýkrát aj 
dievčatá, ktoré do mužstva veľmi dobre zapadli. Začiatkom apríla sa naše tréningy premiestnili 
na trávnaté plochy. V tomto čase prišlo k rozdeleniu hráčov do dvoch kategórií – U8 a U10, 
ktoré začali aj osobitne trénovať a ich tréningy sa tak mohli viac prispôsobiť požiadavkám 
vekovej kategórie.
Mužstvá každý týždeň odohrávali priateľské zápasy s rôznymi súpermi. V poslednom období sa 
obe mužstvá intenzívnejšie zúčastňovali na turnajoch na západnom Slovensku. V rámci nich si 
sily zmerali s tímami, ako sú napr. FK Železiarne Podbrezová, FK Meteor Praha, MŠK Senec, FK 
Dubnica nad Váhom, FK Hodonín... V posledný júnový deň odohrala naša U8 a U10 svoje 
posledné zápasy v sezóne proti výberu leopoldovských žien, ktoré svojim deťom v zápase nič 
nedarovali. Tieto dva zápasy sa uskutočnili na záverečnom posedení futbalistov, ich rodičov a 
rodinných príslušníkov. Chceli by sme sa veľmi pekne poďakovať rodičom detí, že ich 
sprevádzajú na ich futbalovej ceste v našom klube MTK Leopoldov.

Leopoldov. Poďakovanie patrí mestu Leopoldov a všetkým sponzorom za podporu klubu a 
takisto fanúšikom, ktorí nám fandia na domácom štadióne, ale aj na súperových štadiónoch.
VIII. liga-RUBBEX-ObFZ TT

Z V R P skóre body
9. MTK Leopoldov 24 7 4 13 35:54 25

Pred novou sezónou
Na konci futbalovej sezóny sme sa pýtali vedenia klubu, aké má vízie do nového futbalového 
ročníka 2024/2025. Hovorí tajomník klubu MTK Leopoldov Jozef Krilek: Do nového súťažného 
ročníka sme prihlásili 5 tímov do šiestich súťaží riadených Oblastným futbalovým zväzom 
Trnava. Najväčšie problémy sme mali v družstve dospelých. Mužstvo počas sezóny potrápili 
zranenia i odchody z kádra. Do novej sezóny očakávame návrat doliečených hráčov a návrat 
niektorých hráčov, tréneri ešte rokujú o možnom príchode nových posíl. Súťaž by sa mala začať 
3. augusta hodovým zápasom. Dospelí sú zapojení do súťaže Bestrent cup (Pohár ObFZ Trnava), 
ktorý by mal odštartovať týždeň pred leopoldovskými hodmi.  Súťaž staršieho dorastu U19 sa 
začne v druhej polovici augusta. V minulej sezóne do kádra prešli takmer všetci hráči zo starších 
hráčov, preto nikto neodchádza, skôr očakávame nové posily.
Súťažne sa na konci augusta na trávniky vrátia aj chalani z mladších družstiev. Mužstvá mladších 
žiakov U13 a dorastencov zostanú takmer v identickom zložení ako počas ostatnej sezóny. 
Súťažný ročník pre nich začína na konci augusta. Chalani z prípraviek U11 a U9 po dvoch 
nesúťažných ročníkoch, keď sa iba zoznamovali s futbalom a hrávali priateľské zápasy a turnaje, 
okúsia futbalové zápolenie aj v dlhodobých súťažiach. My sa veľmi tešíme z ich veľkého záujmu 
o futbal a, samozrejme, aj z podpory zo strany rodičov.

Pripravili mtk, jk a jh.
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Chcete byť  prísediacim na súde?
Okresný súd v Trnave adresoval Mestu Leopoldov žiadosť o voľbu prísediacich. 
Prísediacich volia obecné zastupiteľstvá v obvode príslušného súdu z kandidátov 
z radov občanov, ktorí majú trvalý pobyt alebo pracujú v obvode súdu. Prísediacich 
navrhujú starostovia obcí a primátori miest. Aké podmienky treba splniť? Prísediacemu 
zaniká funkcia posledný deň mesiaca, v ktorom prísediaci dosiahol vek 65 rokov. 
Z toho vyplýva, že občan, ktorý dosiahol 65 rokov, nemôže byť kandidátom. Rovnako 
by tak nemal byť kandidátom občan, ktorý dosiahne tento vek v nasledujúcich 4 
rokoch odo dňa návrhu na voľbu. 
Za prísediaceho môže byť zvolený občan, ktorý v deň zvolenia dosiahol vek najmenej 
30 rokov, je spôsobilý na právne úkony a zdravotne spôsobilý na výkon funkcie 
prísediaceho, je bezúhonný a jeho morálne vlastnosti dávajú záruku, že funkciu 
prísediaceho bude riadne vykonávať, má trvalý pobyt na území SR, súhlasí so svojou 
voľbou k Okresnému súdu Trnava - sídlo. Predpoklady na voľbu prísediaceho a 
podmienku štátneho občianstva SR musí prísediaci súčasne spĺňať po celý čas trvania 
funkcie prísediaceho. Bezúhonnosť prísediaceho sa preukazuje odpisom z registra 

trestov, ktorý zabezpečuje 
predseda súdu. Navrhnutý 
kandidát musí dať súhlas 
k zvoleniu, preto k výpisu 
z uznesenia mestského 
zastupiteľstva je potrebné 
pripojiť čestné vyhlásenie 
a dotazník.
V prípade záujmu o svoju 
v o ľ b u  a  s p l n e n i a  
podmienok zašlite na 
Mestský úrad v Leo-
poldove vyplnenú prílohu 
č. 1 a prílohu č. 2 do 22. 
7 .  2 0 2 4 .  P o d k l a d y  
k prihláseniu nájdete na 
webovej aj facebookovej 
stránke mesta Leopoldov.

Š achová partia pre zábavu i pouč enie

Biely: Gorazd Kollárik
Čierny: Marek Petko
Turnaj: 3. liga sk. A2, ŠK Komplet Modranka B - ŠK Hlohovec A 0,5:7,5 (4. kolo)
Miesto a dátum: Modranka 17.12. 2023 
Otvorenie: Sicílska obrana (B44)

1.e4 c5 2.Jf3 Jc6 3.d4 c:d4 4.J:d4 e6 5.Se2 [5.Jb5 d6 6.c4 Jf6 7.J1c3 a6 8.Ja3 d5 (8. - Se7 
9.Se2 0-0 10.0-0 b6 11.Se3 Sb7 12.Db3 Ja5 13.D:b6 J:e4 14.J:e4 S:e4 15.D:d8 S:d8 Karpov 

vs. Kasparov, Moskva 1984) 9.c:d5 e:d5 10.e:d5 Jb4 11.Se2 Sc5 12.0-0 0-0 13.Sf3 Sf5 
14.Sg5 Ve8 15.Dd2 b5 Karpov vs. Kasparov, Moskva 1985; 5.Jc3 d6 6.g4 h6 7.h4 a6 8.Sg2 
Se7 9.Se3 J:d4 10.D:d4 e5 11.Dd1 Se6 12.Jd5 Vc8 13.c3 Jf6 14.J:e7 D:e7 15.g5 h:g5 
Karpov vs. Kasparov, Moskva 1985; 5.g3 d5!? 6.Jc3 Jf6 7.e:d5 J:d5 8.Sg2 J:c3 9.b:c3 Sd7 
10.0-0 Se7 11.Ve1 Vc8 12.Vb1 b6 13.Jb5 0-0 14.Sf4 e5 15.S:c6 V:c6 16.V:e5 Vc5 17.V:e7 
D:e7 18.Sd6 De6 19.S:c5 b:c5 20.c4 +/=] 5. - g6?! 6.Se3 (6.0-0 Jf6 7.Jc3 Sg7 8.Sg5 h6 
9.Se3 d5 10.e:d5 e:d5 11.Dd2 0-0 12.J:c6 b:c6 13.S:h6 Db6 14.Ja4 S:h6 15.D:h6 +/=) 6. - 
Sg7 7.Jc3 a6?! 8.Dd2 (8.J:c6! b:c6 9.Dd6 De7 10.Sc5 D:d6 11.S:d6 Sb7 12.0-0 Je7 13.Vad1 
Jc8 14.Sa3 c5 15.S:c5 S:c3 16.b:c3 S:e4 +/-) 8. - Jge7 (8. - Jf6 9.Vd1 0-0 10.J:c6 b:c6 11.Sc5 
Ve8 12.Sd6 a5 13.0-0 Sa6 14.S:a6 V:a6 15.Ja4 J:e4 16.De2 J:d6 17.D:a6 Je4 18.Db7 Jf6 
19.b3 Db8 20.D:b8 V:b8 +/=) 9.0-0-0 0-0 (9. - d5! 10.Vhf1 Dc7 11.e:d5 e:d5 12.Sf4 Dd8 
13.J:c6 b:c6 14.Sh6 S:h6 15.D:h6 Jf5 =) 10.h4 (10.J:c6! J:c6 11.Ja4 Vb8 12.Jb6 f5 13.J:d7 
S:d7 14.D:d7 Df6 15.c3 Vf7 16.Dd3 Vc8 17.Kb1 Je5 18.Dc2 f4 19.Sd4 De7 20.f3 +/-) 10. - 
f5?! (10. - d5! 11.J:c6 b:c6 12.h5 Da5 13.Sh6 S:c3 14.D:c3 D:c3 15.b:c3 Ve8 16.h:g6 f:g6 
17.f3 a5 18.Sd3 Sa6 19.Se3 S:d3 20.c:d3 Vab8 +/=) 11.J:c6 (11.h5 f:e4 12.h:g6 J:g6 13.J:e4 
d5 14.J:c6 b:c6 15.Sc5 Vf4 16.f3 Vh4 17.g4 Vb8 18.Jc3 Se5 19.V:h4 D:h4 20.Kb1 Df6 =) 
11. - b:c6 (11. - J:c6 12.Sh6 S:h6 13.D:h6 f:e4 14.h5 Df6 15.J:e4 Df4+ 16.D:f4 V:f4 17.Jd6 
g5 18.f3 h6 19.Sd3 g4 20.f:g4 Je5 21.g5 h:g5 22.h6 Kh8 23.Vdf1 J:d3+ 24.c:d3 25.V:f4 g:f4 
+/-) 12.Sh6 (12.Sd4 S:d4 13.D:d4 d5 14.h5 Vb8 15.h6 Vf7 16.De5 Db6 17.Ja4 Da7 18.Jc5 
V:b2 19.K:b2 D:c5 20.e:d5 c:d5 +/=) 12. - f:e4? 13.S:g7 K:g7 14.h5 (Pozri diagram!) V:f2?? 
15.h:g6 J:g6?! (15. - Jf5 16.J:e4 V:e2 17.V:h7+ K:g6 18.D:e2 K:h7 19.Vh1+ Kg8 20.Dh5 Sb7 
21.Dh7+ Kf8 22.Dg6 Jh4 23.Vf1+ Jf5 24.Jd6 De7 25.Vh1 +-) 16.Dh6+!! Kf7 (16. - Kg8 
17.D:h7+ Kf8 18.J:e4 De7 19.D:g6 Dg7 20.D:g7+ K:g7 21.J:f2  +-) 17.D:h7+ Ke8 (17. - Kf8 
18.J:e4 Vf7 19.Vdf1 De7 20.D:g6 V:f1+ 21.V:f1+  +-) 18.D:g6+ Vf7 19.Vh8+ 1:0
Systém v sicílskej obrane (B44): 1.e4 c5 2.Jf3 Jc6 3.d4 c:d4 4.J:d4 e6 sa vyskytol aj v súboji 
o majstra sveta medzi Karpovom a Kasparovom v Moskve 1984 a ich opakovanom súboji r. 
1985. Najčastejšou odpoveďou bieleho je odskok jazdcom 5.Jb5 d6, ako hral tiež 
legendárny Američan a exmajster sveta R. Fischer: 6.Sf4 e5 7.Se3 Jf6 8.Sg5 Da5+ 9.Dd2 
J:e4 10.D:a5 J:a5 11.Se3 Kd7 12.J1c3 J:c3 13.J:c3 Kd8 14.Jb5 Se6 15.0-0-0 Fischer vs. 
Tajmanov, Vancouver 1971. Starý variant zo začiatku XX. storočia: 5.c4 Jf6 6.Jc3 Sb4 7.J:c6 
b:c6 8.Sd3 e5 9.0-0 0-0 10.Se3 S:c3 11.b:c3 d6 v dueli Kramnik vs. Kasparov, New York 
1994, výhodu bielemu nepriniesol. Na Šachovej olympiáde v Dubaji 1986 prekvapil 
španielsky šachista majstra sveta fianketovaním svojho bielopoľného strelca: 5.g3!? Sc5 
6.Jb3 Se7 7.Sg2 Jf6 8.0-0 d6 9.c4 Je5 10.De2 Dc7 11.Ja3 Sd7 Fernandez Garcia vs. 
Kasparov. Po mojom skromnom ťahu strelcom (5.Se2), čo asi čierneho pomýlilo, mal môj 
súper zaútočiť pešiakom na stred šachovnice: 5. - d5! 6.Jc3 Jf6 7.0-0 Se7 8.e:d5 J:d5 9.J:d5 
e:d5 10.J:c6 b:c6 11.c4 0-0 12.Se3 Se6 13.c:d5 c:d5 14.Dd2 Dd7 15.Vac1 Sf6 16.Sd4 
alebo 5. - Jf6 6.f3 (6.Jc3 Sb4 7.0-0 S:c3 8.b:c3 J:e4 9.J:c6 b:c6 10.Dd4 Jf6 11.Dd6 Jd5 12.c4 
Je7 13.Sd3 0-0 14.Ve1 Jg6 15.Vb1 De7 s obojstrannými možnosťami) 6. - d5 7.e:d5 D:d5 
8.Jb5 D:d1+ 9.S:d1 Vb8 10.Sg5 Se7 11.Jc7+ Kd8 12.Jb5 a6 13.J5c3 e5 14.Jd2 Sf5 15.0-0 
Jd4 s vyrovnaním. Miesto toho sa rozhodol pre fianketovanie (5. - g6) svojho čiernopoľného 
strelca, čo sa zdá byť ťažkopádne, keď vo variante: 6.Se3 Jf6 7.Jd2 Sg7 8.0-0 0-0 9.c3 d5 
10.e:d5 J:d5 11.J:c6 J:e3 12.J:d8 J:d1 13.Vf:d1 V:d8 14.Jb3 Sd7 15.Sf3 Sc6 by vyrovnal hru. 
Miesto „oslieho ucha“ (7. - a6) mal hrať: 7. - d5 8.0-0 Jge7 9.e:d5 J:d5 10.J:d5 e:d5 11.c3 0-
0 12.Db3 J:d4 13.S:d4 S:d4 14.c:d4 b6 15.Vac1 Sf5 s pravdepodobnou remízou. Ťah 
pešiakom do stredu šachovnice d7 - d5 mohol použiť viackrát v dueli, ale nevyužil ho. 
Rošády na opačnú stranu sľubovali nekompromisnú hru, aj keď po obojstranných malých 
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Chcete byť  prísediacim na súde?
Okresný súd v Trnave adresoval Mestu Leopoldov žiadosť o voľbu prísediacich. 
Prísediacich volia obecné zastupiteľstvá v obvode príslušného súdu z kandidátov 
z radov občanov, ktorí majú trvalý pobyt alebo pracujú v obvode súdu. Prísediacich 
navrhujú starostovia obcí a primátori miest. Aké podmienky treba splniť? Prísediacemu 
zaniká funkcia posledný deň mesiaca, v ktorom prísediaci dosiahol vek 65 rokov. 
Z toho vyplýva, že občan, ktorý dosiahol 65 rokov, nemôže byť kandidátom. Rovnako 
by tak nemal byť kandidátom občan, ktorý dosiahne tento vek v nasledujúcich 4 
rokoch odo dňa návrhu na voľbu. 
Za prísediaceho môže byť zvolený občan, ktorý v deň zvolenia dosiahol vek najmenej 
30 rokov, je spôsobilý na právne úkony a zdravotne spôsobilý na výkon funkcie 
prísediaceho, je bezúhonný a jeho morálne vlastnosti dávajú záruku, že funkciu 
prísediaceho bude riadne vykonávať, má trvalý pobyt na území SR, súhlasí so svojou 
voľbou k Okresnému súdu Trnava - sídlo. Predpoklady na voľbu prísediaceho a 
podmienku štátneho občianstva SR musí prísediaci súčasne spĺňať po celý čas trvania 
funkcie prísediaceho. Bezúhonnosť prísediaceho sa preukazuje odpisom z registra 

trestov, ktorý zabezpečuje 
predseda súdu. Navrhnutý 
kandidát musí dať súhlas 
k zvoleniu, preto k výpisu 
z uznesenia mestského 
zastupiteľstva je potrebné 
pripojiť čestné vyhlásenie 
a dotazník.
V prípade záujmu o svoju 
v o ľ b u  a  s p l n e n i a  
podmienok zašlite na 
Mestský úrad v Leo-
poldove vyplnenú prílohu 
č. 1 a prílohu č. 2 do 22. 
7 .  2 0 2 4 .  P o d k l a d y  
k prihláseniu nájdete na 
webovej aj facebookovej 
stránke mesta Leopoldov.

Š achová partia pre zábavu i pouč enie

Biely: Gorazd Kollárik
Čierny: Marek Petko
Turnaj: 3. liga sk. A2, ŠK Komplet Modranka B - ŠK Hlohovec A 0,5:7,5 (4. kolo)
Miesto a dátum: Modranka 17.12. 2023 
Otvorenie: Sicílska obrana (B44)
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súper zaútočiť pešiakom na stred šachovnice: 5. - d5! 6.Jc3 Jf6 7.0-0 Se7 8.e:d5 J:d5 9.J:d5 
e:d5 10.J:c6 b:c6 11.c4 0-0 12.Se3 Se6 13.c:d5 c:d5 14.Dd2 Dd7 15.Vac1 Sf6 16.Sd4 
alebo 5. - Jf6 6.f3 (6.Jc3 Sb4 7.0-0 S:c3 8.b:c3 J:e4 9.J:c6 b:c6 10.Dd4 Jf6 11.Dd6 Jd5 12.c4 
Je7 13.Sd3 0-0 14.Ve1 Jg6 15.Vb1 De7 s obojstrannými možnosťami) 6. - d5 7.e:d5 D:d5 
8.Jb5 D:d1+ 9.S:d1 Vb8 10.Sg5 Se7 11.Jc7+ Kd8 12.Jb5 a6 13.J5c3 e5 14.Jd2 Sf5 15.0-0 
Jd4 s vyrovnaním. Miesto toho sa rozhodol pre fianketovanie (5. - g6) svojho čiernopoľného 
strelca, čo sa zdá byť ťažkopádne, keď vo variante: 6.Se3 Jf6 7.Jd2 Sg7 8.0-0 0-0 9.c3 d5 
10.e:d5 J:d5 11.J:c6 J:e3 12.J:d8 J:d1 13.Vf:d1 V:d8 14.Jb3 Sd7 15.Sf3 Sc6 by vyrovnal hru. 
Miesto „oslieho ucha“ (7. - a6) mal hrať: 7. - d5 8.0-0 Jge7 9.e:d5 J:d5 10.J:d5 e:d5 11.c3 0-
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Skladba č. 74
Ivan Jarolín
Pravda 2001

Mat 2. ťahom (9- 7)

Šachové okienko
Náš príležitostný riešiteľ a dvojnásobný výherca Ivan Jarolín (* 31. 3. 1954) 
z Bratislavy sa dožil na konci marca významného životného jubilea 70 rokov. Spoznal 
som ho začiatkom sedemdesiatych rokov minulého storočia v BKKŠ [Bratislavský 
krúžok kompozičného šachu, ktorý založil v r. 1973 Bedrich Formánek (* 1933 - 
2023), aby sa mohli osobne stretávať šachoví skladatelia z Bratislavy a blízkeho okolia, 
kde si predvádzali nielen cudzie, ale ukazovali aj vlastné skladby]. Svoju prvotinu 
uverejnil v denníku Pravda r. 1973. Potom zložil ešte viacero skladieb (uverejňoval ich 
samostatne alebo v spoluautorstve na Slovensku okrem Pravdy aj v dnes už 
neexistujúcom denníku Hlas ľudu), väčšinou dvojťažiek a získal za ne niekoľko 
vyznamenaní, ale nakoniec sa rozhodol ako elektrotechnický inžinier spojiť svoje 
počítačové vedomosti s preskúšavaním šachových skladieb, ktoré vykonáva pre 
odborný časopis Pat a mat (uverejňujú sa v ňom nielen originálne skladby autorov, ale 
aj výsledky z rôznych riešiteľských súťaží s komentármi rozhodcov, spomienky na 
šachových skladateľov a pod.), ktorý vychádza od r. 1984 štyrikrát ročne, kde má na 
starosti jeho technickú realizáciu. V minulosti sa veľakrát stalo, že sa uverejnili 
nekorektné skladby s vedľajšími riešeniami v rôznych šachových rubrikách, lebo ich 
korektnosť kontroloval len ľudský mozog, teda šachový redaktor a riešitelia, ktorí 
posielali svoje riešenia do novín a časopisov. Po nástupe výpočtovej techniky sa 

podarilo objaviť nekorektné skladby po mnohých rokoch od ich uverejnenia. Práve 
takúto činnosť vykonáva aj náš jubilant. Do elektronickej podoby sa mu po 
mnohoročnom úsilí podarilo zozbierať väčšinu skladieb (je ich už viacej ako 18 000) 
zo šachových rubrík slovenských denníkov a časopisov, a tak ich zachovať pre ďalšie 
generácie priaznivcov kompozičného šachu. V tejto mravčej práci pokračuje aj 
naďalej už ako dôchodca. Niektoré aj napriek tomu zostanú z rôznych príčin navždy 
stratené. Tiež vykonával kontrolu skladieb pre zásielku do WCCT (World Chess 
Composition Tournier), čo je svetová súťaž v kompozičnom šachu. Je autorom 
programu quick solving (rýchle riešenie), ktorý sa stal obľúbenou súťažou v rámci 
majstrovstiev Slovenska a neskôr aj sveta. Nemá vo zvyku zúčastňovať sa riešiteľských 
súťaží, ale v našom časopise občas  áno, čo si veľmi vážime.
Do ďalších rokov života želáme Ivanovi pevné zdravie primerane veku, rodinnú 
pohodu a nech jeho celoživotný záujem o kompozičný šach a dianie okolo neho 
pretrváva aj naďalej!
Z jeho kompozičnej tvorby (asi 50 skladieb) sme vybrali pre našich riešiteľov dvojťažku 
uverejnenú v Pravde, ktorá sa dostala tiež do Výberu šachových skladieb slovenských 
autorov z obdobia rokov 1999 až 2004. 
Biely začne a dá mat 2. ťahom! Pri jej 
riešení si treba dať pozor na zvodnosti: 
1.Jg4? a 1.Jf1?, ktoré majú pomýliť 
riešiteľa. Po porovnaní s riešením 
vznikne zámena obranných motívov, 
pričom maty i obrany zostávajú rovnaké.
R i e š e n i e  p o š l i t e  n a  e - a d r e s u :  
casopis@leopoldov.sk alebo priamo na 
MsÚ v Leopoldove do 10. 8. 2024. Jeden 
vyžrebovaný riešiteľ bude finančne 
odmenený. Ako výherca za správne 
vyriešenie skladby č. 73 bol vyžrebovaný 
Stanislav Hudák z Brekova.
Blahoželáme!
Riešenie skladby č. 73 (Sivák): 1.De5+!  
Kd7 2.Dd6+ Kc8 3.Dd8+ Kb7 4.Dd7+ 
Kb8 5.e8D+ D:e8 6.D:e8+ Kc7 7.De7+ 
Kc6 ( 7. - Kc8, Kb8 8.Jd6+, Dd8+) 
8.Dd6+ Kb7 9.Dd7+ Kb8 10.Dd8+ Kb7 
11.Ja5 mat.

(GK)

rošádach mohol vzniknúť zaujímavý remízový variant: 9.J:c6 J:c6 10.0-0 0-0 11.Ja4 b5 
12.Jb6 Vb8 13.J:c8 D:c8 14.Vad1 S:b2 15.Sc5 Vd8 16.Sd6 Jd4 17.S:b8 Sc3 18.De3 J:e2+ 
19.D:e2 D:b8 20.a4 b:a4 21.Dc4 Db4 22.Dc7 Vf8 23.V:d7 a3 24.Dc6 a2 25.D:a6 a1D atď. 
Postupom pešiaka 10. - f5 sa Marek pokúšal o aktivitu na f-stĺpci, ktorá ho nakoniec 
priviedla na pokraj prehry. Prvou vážnou chybou M. Petku (* 1974) bolo branie pešiaka 12. 
- f:e4, čomu mala najskôr predchádzať výmena strelcov: 12. - S:h6!? 13.D:h6 f:e4 14.h5 Jf5 
15.Df4 g5 16.Dd2 d5 17.J:e4 h6 18.Dc3 
De7 19.Jc5 Dg7 20.D:g7+ J:g7 s 
obojstrannými možnosťami. O dva ťahy 
neskôr, v postavení zobrazenom na 
diagrame, vykonal ešte slabší ťah vežou, 
keď bral tzv. otráveného pešiaka (14. - 
V:f2), lebo po: 14. - Dc7 15.h:g6 h:g6 
16.J:e4 Df4 17.D:f4 V:f4 18.Jd6 Jd5 19.f3 
a5 20.Je8+ Kf7 21.g3 Vb4 22.Vh8 Sb7 
23.a3 Vb6 24.Jd6+ Kg7 25.V:a8 alebo 14. 
- Kg8 15.J:e4 Vf7 16.h:g6 J:g6 17.Dh6 Vg7 
18.Jg5 Df6 19.J:h7 Df4+ 20.Kb1 D:h6 
21.V:h6 sa ešte dalo bojovať o remízu. Po 
mojom šachu vežou (19.Vh8) už nebol 
zvedavý na matový záver v miniatúrnej 
partii: 19. - Ke7 20.Dg5+ Vf6 21.Vh7+ Kf8 
22.Sh5 d5 23.Dg7, a preto súboj vzdal.

(GK)
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2023), aby sa mohli osobne stretávať šachoví skladatelia z Bratislavy a blízkeho okolia, 
kde si predvádzali nielen cudzie, ale ukazovali aj vlastné skladby]. Svoju prvotinu 
uverejnil v denníku Pravda r. 1973. Potom zložil ešte viacero skladieb (uverejňoval ich 
samostatne alebo v spoluautorstve na Slovensku okrem Pravdy aj v dnes už 
neexistujúcom denníku Hlas ľudu), väčšinou dvojťažiek a získal za ne niekoľko 
vyznamenaní, ale nakoniec sa rozhodol ako elektrotechnický inžinier spojiť svoje 
počítačové vedomosti s preskúšavaním šachových skladieb, ktoré vykonáva pre 
odborný časopis Pat a mat (uverejňujú sa v ňom nielen originálne skladby autorov, ale 
aj výsledky z rôznych riešiteľských súťaží s komentármi rozhodcov, spomienky na 
šachových skladateľov a pod.), ktorý vychádza od r. 1984 štyrikrát ročne, kde má na 
starosti jeho technickú realizáciu. V minulosti sa veľakrát stalo, že sa uverejnili 
nekorektné skladby s vedľajšími riešeniami v rôznych šachových rubrikách, lebo ich 
korektnosť kontroloval len ľudský mozog, teda šachový redaktor a riešitelia, ktorí 
posielali svoje riešenia do novín a časopisov. Po nástupe výpočtovej techniky sa 

podarilo objaviť nekorektné skladby po mnohých rokoch od ich uverejnenia. Práve 
takúto činnosť vykonáva aj náš jubilant. Do elektronickej podoby sa mu po 
mnohoročnom úsilí podarilo zozbierať väčšinu skladieb (je ich už viacej ako 18 000) 
zo šachových rubrík slovenských denníkov a časopisov, a tak ich zachovať pre ďalšie 
generácie priaznivcov kompozičného šachu. V tejto mravčej práci pokračuje aj 
naďalej už ako dôchodca. Niektoré aj napriek tomu zostanú z rôznych príčin navždy 
stratené. Tiež vykonával kontrolu skladieb pre zásielku do WCCT (World Chess 
Composition Tournier), čo je svetová súťaž v kompozičnom šachu. Je autorom 
programu quick solving (rýchle riešenie), ktorý sa stal obľúbenou súťažou v rámci 
majstrovstiev Slovenska a neskôr aj sveta. Nemá vo zvyku zúčastňovať sa riešiteľských 
súťaží, ale v našom časopise občas  áno, čo si veľmi vážime.
Do ďalších rokov života želáme Ivanovi pevné zdravie primerane veku, rodinnú 
pohodu a nech jeho celoživotný záujem o kompozičný šach a dianie okolo neho 
pretrváva aj naďalej!
Z jeho kompozičnej tvorby (asi 50 skladieb) sme vybrali pre našich riešiteľov dvojťažku 
uverejnenú v Pravde, ktorá sa dostala tiež do Výberu šachových skladieb slovenských 
autorov z obdobia rokov 1999 až 2004. 
Biely začne a dá mat 2. ťahom! Pri jej 
riešení si treba dať pozor na zvodnosti: 
1.Jg4? a 1.Jf1?, ktoré majú pomýliť 
riešiteľa. Po porovnaní s riešením 
vznikne zámena obranných motívov, 
pričom maty i obrany zostávajú rovnaké.
R i e š e n i e  p o š l i t e  n a  e - a d r e s u :  
casopis@leopoldov.sk alebo priamo na 
MsÚ v Leopoldove do 10. 8. 2024. Jeden 
vyžrebovaný riešiteľ bude finančne 
odmenený. Ako výherca za správne 
vyriešenie skladby č. 73 bol vyžrebovaný 
Stanislav Hudák z Brekova.
Blahoželáme!
Riešenie skladby č. 73 (Sivák): 1.De5+!  
Kd7 2.Dd6+ Kc8 3.Dd8+ Kb7 4.Dd7+ 
Kb8 5.e8D+ D:e8 6.D:e8+ Kc7 7.De7+ 
Kc6 ( 7. - Kc8, Kb8 8.Jd6+, Dd8+) 
8.Dd6+ Kb7 9.Dd7+ Kb8 10.Dd8+ Kb7 
11.Ja5 mat.

(GK)

rošádach mohol vzniknúť zaujímavý remízový variant: 9.J:c6 J:c6 10.0-0 0-0 11.Ja4 b5 
12.Jb6 Vb8 13.J:c8 D:c8 14.Vad1 S:b2 15.Sc5 Vd8 16.Sd6 Jd4 17.S:b8 Sc3 18.De3 J:e2+ 
19.D:e2 D:b8 20.a4 b:a4 21.Dc4 Db4 22.Dc7 Vf8 23.V:d7 a3 24.Dc6 a2 25.D:a6 a1D atď. 
Postupom pešiaka 10. - f5 sa Marek pokúšal o aktivitu na f-stĺpci, ktorá ho nakoniec 
priviedla na pokraj prehry. Prvou vážnou chybou M. Petku (* 1974) bolo branie pešiaka 12. 
- f:e4, čomu mala najskôr predchádzať výmena strelcov: 12. - S:h6!? 13.D:h6 f:e4 14.h5 Jf5 
15.Df4 g5 16.Dd2 d5 17.J:e4 h6 18.Dc3 
De7 19.Jc5 Dg7 20.D:g7+ J:g7 s 
obojstrannými možnosťami. O dva ťahy 
neskôr, v postavení zobrazenom na 
diagrame, vykonal ešte slabší ťah vežou, 
keď bral tzv. otráveného pešiaka (14. - 
V:f2), lebo po: 14. - Dc7 15.h:g6 h:g6 
16.J:e4 Df4 17.D:f4 V:f4 18.Jd6 Jd5 19.f3 
a5 20.Je8+ Kf7 21.g3 Vb4 22.Vh8 Sb7 
23.a3 Vb6 24.Jd6+ Kg7 25.V:a8 alebo 14. 
- Kg8 15.J:e4 Vf7 16.h:g6 J:g6 17.Dh6 Vg7 
18.Jg5 Df6 19.J:h7 Df4+ 20.Kb1 D:h6 
21.V:h6 sa ešte dalo bojovať o remízu. Po 
mojom šachu vežou (19.Vh8) už nebol 
zvedavý na matový záver v miniatúrnej 
partii: 19. - Ke7 20.Dg5+ Vf6 21.Vh7+ Kf8 
22.Sh5 d5 23.Dg7, a preto súboj vzdal.

(GK)
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